



World Meteorological Organization
Organisation météorologique mondiale

Secrétariat

7 bis, avenue de la Paix – Case postale 2300 – CH 1211 Genève 2 – Suisse

Tél.: +41 (0) 22 730 81 11 – Fax: +41 (0) 22 730 81 81

wmo@wmo.int – www.wmo.int

Weather • Climate • Water
Temps • Climat • Eau

Наш исх.: № DRA-AP/RAII-RECO

ЖЕНЕВА, 19 сентября 2014 г.

Приложения: 3 (имеются только на английском языке)

Вопрос: Шестая сессия Региональной конференции по управлению национальными метеорологическими и гидрологическими службами (НМГС) в Региональной ассоциации II (Азия), Доха, Катар, 2-4 декабря 2014 г.

Предлагаемые меры: Заполнить форму назначения и вернуть ее в Секретариат ВМО предпочтительно до **25 октября 2014 г.**

Уважаемый господин/Уважаемая госпожа!

Рад сообщить Вам о том, что по любезному приглашению правительства Катара шестая сессия Региональной конференции по управлению национальными метеорологическими и гидрологическими службами (НМГС) в Региональной ассоциации II (Азия) будет проводиться в Дохе, Катар, с 2 по 4 декабря 2014 г. Целью Региональной конференции является предоставление форума директорам и старшим должностным лицам НМГС для обмена мнениями по вызовам и новым проблемам, с которыми сталкиваются страны-члены, и для определения будущих региональных приоритетов для улучшения погодных, климатических и гидрологических услуг в интересах устойчивого развития в Азии.

Конференция будет проводиться на английском языке. В плане методики проведения это презентации директоров НМГС, а также председателей рабочих групп и групп по осуществлению и координации РА II с последующими активными обсуждениями при содействии координаторов. В связи с этим ожидается, что участники примут активное участие в обсуждениях.

Конференция обсудит, в частности, темы, указанные в приложении I «Concept Note» (Концептуальная записка). Предварительная аннотированная программа и план работы Конференции будут размещены на веб-странице ВМО по адресу: <http://www.wmo.int/pages/prog/dra/rap/meetingsRAII.php>.

Ввиду ограниченных средств, выделенных на организацию этой Конференции, мы надеемся, что ваше правительство оплатит расходы, связанные с участием назначенного(ых) им представителя(ей). Однако если это не представляется возможным, ВМО будет готова рассмотреть в рамках имеющихся ограниченных средств возможность оплаты проездных и/или суточных расходов на период работы Конференции для одного участника из вашей Службы. Преимущественное право на получение финансовой помощи ВМО будет отдаваться участникам из наименее развитых стран (НРС) и малых островных развивающихся государств (СИДС).

Постоянным представителям стран – членов Региональной ассоциации II (ASE-636)

Необходимо отметить, что: Организация принимает на себя ограниченную ответственность по компенсации в случае смерти, болезни или увечья в связи с участием в совещаниях или выполнением услуг от имени Организации лицами, не входящими в штат Организации, но имеющими право на оплату путевых расходов за ее счет и/или получающими от нее суточные. Таким образом, на этих лицах лежит полная ответственность за любые расходы, возникающие в связи с событиями, не связанными с участием в совещаниях или с выполнением услуг от имени Организации, а также за организацию страхования жизни, медицинского страхования и других видов страхования, которые им представляются целесообразными.

В этой связи я был бы признателен, если бы Вы смогли вернуть прилагаемую форму назначения (приложение II), заполненную должным образом, и сообщить Ваше решение в Секретариат ВМО как можно скорее, но предпочтительно не позднее **25 октября 2014 г.**

Информационная записка для участников приводится в приложении III. Настоятельно рекомендуется осуществлять бронирование гостиницы как можно раньше.

Надеюсь на участие вашей Службы в этой важной Конференции.

С уважением,



(М. Жарро)
Генеральный секретарь

WORLD METEOROLOGICAL ORGANIZATION

=====

DRA-AP/RA II-RECO, ANNEX I

CONCEPT NOTE

**The Sixth Session of Regional Conference on Management of National Meteorological and Hydrological Services (NMHSs) in Regional Association II (Asia)
(Doha, Qatar, 2 – 4 December 2014)**

Multi-Hazard Early Warning System for Disaster Risk Management and Aviation Safety

1. BACKGROUND

The Regional Conference on Management of National Meteorological and Hydrological Services (NMHSs) in Regional Association II (Asia) (RA II RECO) is organized once during each WMO financial period. RA II RECO brings together Directors and/or senior officials of the National Meteorological and Hydrological Services in RA II in a regional forum, with an ultimate aim to discuss emerging issues and challenges, and identify priorities and means for improvement of management and operations of NMHSs.

The sixth session of Regional Conference in RA II (RA II RECO-6) will be held in Doha, Qatar, from 2 to 4 December 2014. While focusing on on-going and emerging issues and challenges facing NMHSs in Region II especially those in the developing countries and Least Developed Countries (LDCs), RA II RECO-6 will place more emphasis on future priorities to improve weather, climate and water services for sustainable development in Asia.

The purpose of the RA II RECO-6 is to help NMHSs discuss issues and challenges and identify future priorities with a special focus on multi-hazard early warning system for disaster risk reduction and the aeronautical meteorological services enhancements in conjunction with upgrading of service delivery capability.

2. SPECIFIC OBJECTIVE

The specific objective of the RA II RECO-6 is to identify issues and challenges, and future priorities in Region II during the next intersessional period for contributions to WMO Strategic Operation Plan (SOP) 2016-2019. In order to achieve the specific objective, the provisional programme is organized in the following areas:

- (a) Session 1: RA II Future Priorities;
- (b) Session 2: Institutional Challenges;
- (c) Session 3: RA II Implementation of WMO Priorities;
- (d) Session 4: Partnership and Regional Cooperation;
- (e) Session 5: Discussion on the Regional Challenges and Future Priorities in RA II; and
- (f) Session 6: Recommendations

3. EXPECTED OUTCOMES

Expected outcomes of RA II RECO-6 are contributions to better weather, climate and water services in the Region and also to the development of RA II SOP 2016-2019, in conjunction with upgrading of service delivery capability through identifying current challenges and future priorities.

4. EXPECTED PARTICIPANTS

Participants for RA II RECO-6 include Directors and/or senior officials from NMHSs or equivalent national institutions in Region II, WMO Secretariat staff, Chairpersons of RA II Working Groups (WGs) and Implementation and Coordination Teams (ICTs) and the president and the vice president of RA II. The WG/ICT Chairpersons, the president and the vice president of RA II are expected to facilitate the sessions of RA II RECO-6.

WORLD METEOROLOGICAL ORGANIZATION

=====

DRA-AP/RA II-RECO, ANNEX III

The Sixth Session of Regional Conference on Management of National Meteorological and Hydrological Services (NMHSs) in Regional Association II (Asia) (Doha, Qatar, 2 - 4 December 2014)

Information Note for Participants

Venue and duration of the Conference

The sixth session of Regional Conference (RECO-6) in RA II will be held at **Marriot Marquis** City Center Hotel Doha from Tuesday, 2 December to Thursday, 4 December 2014. The Meeting will start at 09h30 on 2 December 2014.

Registration of participants

Registration for the meeting will take place at the registration desk in the venue from 09h00 on 2 December 2014.

Language

The Conference will be conducted in English.

Computer facilities

An Internet corner will be provided to delegates. In addition, the meeting room will be equipped with Wi-Fi access.

Entry requirements

All participants requiring a visa to enter Qatar should apply for their visa directly from the Embassy or Consulate-General of the Qatar in their country, or a designated country in cases where no Qatar Embassy or Consulate is available in their own country. Visa will be arranged upon request from the participants. Please send passport copies to local coordinator.

Arrival and Transport Arrangements

Transport will be provided free of charge from the airport to the hotels. You are kindly requested to notify the host country at early in advance of any changes in your flight schedule.

Accommodation

Participants are advised to make their own accommodation bookings well in advance, preferably at **Marriot Marquis** City Center Hotel Doha (<http://www.marriott.com/hotels/travel/dohmq-marriott-marquis-city-center-hotel-doha/>). When booking, you must provide details of your credit card for guarantee (type and No., name, expiry date).

Further information

For any further information, please contact the WMO Secretariat or the Local Coordinator at the following address:

WMO Focal Point

Dr Chung Kyu Park
Director, Regional Office for Asia and the South-West Pacific
Email: cpark@wmo.int
Telephone: +41 22 730 8252 Fax: +41 22 730 8118

Local Coordinator

Mr R. Monikumar
Meteorology Expert Consultant, Qatar Meteorology Department
Email: Monikumar.r@gmail.com, Moni.kumar@caa.gov.qa
Telephone: +974 44557072 (telephone), +974 66812409 (mobile)

Appendices: 2